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A miniszterelnök hiába szeretne aranyérmeket látni, ha az ő döntése nyomán szűnt meg a
magyar sportirányítás, jelentette ki Kovács Tamás, a Magyar Olimpiai Bizottság sportigazgatója,
a vívók korábbi szövetségi kapitánya. A magyar vívócsapat összesen egy bronzérmet szerzett,
ilyen gyenge teljesítményt csak egyszer, még 1900-ban nyújtottunk a magyar vívók az újkori
olimpiák történetében.

  A magyar vívócsapat a párbajtőröző Mincza-Nébald Ildikó harmadik helye révén egyetlen
éremmel zárta a pekingi olimpiát. 1908 óta csak kétszer fordult elő, hogy vívóink győzelem
nélkül maradtak, de mindkétszer több dobogós helyezést gyűjtöttek.

A dicsőséges időszakot követően 1980-ban, Moszkvában nem sikerült először győzni, ezzel
együtt volt két ezüst- és három bronzérmünk. 1996-ban Atlantában sem állt magyar vívó a
dobogó tetején, de akkor egy ezüstöt és két bronzot szerzett a csapat.

Nyolc éve, Sydneyben a mostanihoz hasonlóan csupán egy magyar éremszerzésnek lehetett
örülni, de annak nagyon: a párbajtőröző Nagy Tímea első lett.
Az olimpia előtt a sportág irányítói nem titkoltan három érmet, legalább egy aranyat vártak, az
elmúlt évek eredményei alapján nem alaptalanul. Ennek ellenére egyéniben Minczán kívül
esélye sem volt senkinek, csapatban pedig a párbajtőrözők és a kardozók is esélytelenebbnek
tartott ellenféllel szemben bukták el az elődöntős szereplés lehetőségét.
Szakértők valószínűleg sokat elemzik majd az okokat, de a versenyzők közül már többen tettek
kétértelmű kijelentéseket Pekingben, ami arra utal, nincs minden rendben a sportág körül

Kovács Tamás, a MOB sportigazgatója, a vívók volt szövetségi kapitánya szólalt meg elsőként.
Véleménye szerint jelenleg nincs magyar sportirányítás, akik tizenkét éve ezzel foglalkoznak,
nem értenek hozzá. Kovács a Magyar Rádiónak úgy nyilatkozott, érthetetlennek tartja, miért
nincs egycsatornás finanszírozás. Az anyagi gondok mellett a magyar sport politikai
csatározások színtere is lett, mondta. Súlyos problémaként említette, hogy a MOB-tól
lényegében elvettek minden jogosítványt.

"A MOB nem több egy utazási irodánál, amelynek a feladata a kiutaztatás az olimpiára" –
fogalmazott. Hozzátette: rossz a sporttörvény. A nemzeti sportstratégia ugyan ötpárti
támogatást élvez, de nincs mögötte pénz, így szerinte semmit sem ér.

A MOB igazgatója megjegyezte: a magyar sportélet szereplői tisztában voltak azzal, hogy a
tehetséges versenyzői és edzői gárda csak egy adott pontig képes tolni a szekeret, és
előbb-utóbb jön a hidegzuhany. A miniszterelnök hiába szeretne aranyérmeket látni, ha az ő
döntése nyomán szűnt meg a magyar sportirányítás, amelyet először sporthivatalra, majd
szakállamtitkárságra fokoztak le - így Kovács.

Szerinte az álprofizmus jele, hogy az utolsó pillanatban kapnak támogatást az olimpiai

 1 / 3



Gyurcsányt támadja a MOB-sportigazgató

Írta: Administrator
2008. augusztus 18. hétfő, 14:58 - 

sportágak, különösen annak fényében, hogy az olimpiai felkészülés hat-nyolc év. A sport
lehetetlen helyzetére utalva megemlítette, hogy míg a kisebb sportágak éhhalállal küzdenek, a
kiemelteknek is komoly gondjaik vannak.
12
Kiesett a férfi párpajtőr csapat

„Amatőr feltételek között próbáljuk meg kihasználni a tehetségeinket, miközben az edzőink
elhagyják az országot, és külföldön készítik fel legnagyobb ellenfeleinket” - fogalmazott. Kovács
Tamás szerint a kormánynak fel kell ismernie, mekkora a magyar sport húzóereje: "Nemcsak
arról van szó, hogy aranyérmeket gyűjtünk, hanem arról is, hogy az olimpikonjaink egy egész
generációnak a példaképei, és egy egész országot megmozgatnak."

Gémesi György, a vívószövetség elnöke szerint mentális okok vezettek ahhoz, hogy a
magyarok egyetlen éremmel zárták a pekingi olimpiát. "Aki jobban hisz a győzelemben, az
győz. Az én elnökségem alatt talán ez volt a legerősebb csapat, és ennyi jött ki belőle" –
összegzett az elnök.

"Nem a felkészüléssel volt probléma, én tudom, hogy mindenki tisztességesen dolgozott,
mentális síkon dőltek el a dolgok. Ezen lehet segíteni, de az is igaz, hogy ez a legnehezebb" –
mondt Gémesi, aki szerint öt érem megszerzésére volt reális esély.

"Nálunk negyven edző foglalkozik a vívókkal, miközben több mint hatvanan - magyar
diplomával - külföldön tevékenykednek. Tíz éve vagyok a szövetség elnöke, de ezt a problémát
nem tudtuk megoldani, egyszerűen nincs pénz, amiből nagyon jó edzőket lehetne megfizetni.
Mindezek ellenére óriási esélyek vannak, az utánpótlás-világbajnokságon rengeteg érmet
nyertünk. Csak azt nem tudom, ki fogja megtanítani a fiatalokat vívni, hogy később is megállják
a helyüket" - mondta.

A magyar vívók olimpiai szereplései:
1896 - nem volt magyar induló
1900 - nem szereztek érmet magyar vívók
1904 - nem volt magyar induló
1908 - 2 arany, 1 ezüst
1912 - 2 arany, 1 ezüst, 1 bronz
1920 - nem volt magyar induló
1924 - 1 arany, 1 ezüst, 2 bronz
1928 - 2 arany, 1 ezüst
1932 - 2 arany, 2 bronz
1936 - 3 arany, 1 bronz
1948 - 3 arany, 2 bronz
1952 - 2 arany, 2 ezüst, 2 bronz
1956 - 2 arany, 1 ezüst, 1 bronz
1960 - 2 arany, 2 ezüst
1964 - 4 arany
1968 - 2 arany, 2 ezüst, 3 bronz
1972 - 2 arany, 4 ezüst, 2 bronz
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1976 - 1 arany, 2 bronz
1980 - 2 ezüst, 3 bronz
1988 - 1 arany, 2 bronz
1992 - 1 arany, 2 ezüst
1996 - 1 ezüst, 2 bronz
2000 - 1 arany
2004 - 1 arany, 2 ezüst
2008 - 1 bronz
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